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Odeslal jste v posledních 5 letech svého 

rezidenta na půlroční stáž na akreditované 

AR pracoviště II. typu?



Pokud jste rezidenta odeslal, jaké problémy 

v provozu vám to způsobilo?



Intervenoval jste na akreditovaném AR 

pracovišti II. typu ve snaze o zkrácení 

předepsané stáže?



Považujete předepsanou délku stáže na 

akreditovaném AR pracovišti II. typu za?



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Kolegové se po krátkém seznámení s pracovištěm normálně zapojují do 

běžné práce, tedy vlastně akreditovaným pracovištím AR II platíme pracovní 

sílu. Velmi by nám pomohlo, pokud by naopak někdo recipročně přišel k 

nám do "malé" nemocnice. Kolegové z velkých nemocni by aspoň poznali 

realitu našich všedních dnů

• Půlroční stáž dělím na 2x3 měsíce, aby si příliš nezvykli . Problém vidím v 

přetahování mladých lékařů s praxí



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.
• Délka stáže je naprosto neadekvátní, podmínky pro získání akreditace II.typu

příliš přísné a zvýhodňuji velké fakultní nemocnice. V podmínkách 

všeobecného nedostatku lékařů také na AR pracovištích je toto pro malé 

nemocnice devastující.

• Myslím , že stážující lékař by měl být zaměstnancem akreditovaného 

pracoviště (aby mohl být nasazen na operační sál, či JIP) a dle mne by bylo 

optimální, aby akreditované pracoviště vyslalo recipročně lékaře do regionální 

nemocnice- myslím , že by to prospělo oběma stranám



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Stáže jsou z velké míry formalitou, rezidenti neabsolvují odborný výcvik na 

specializovaných pracovištích, v lepším případě jsou využíváni ke stejné práci 

jako na domovském pracovišti, v horším případě jen nečinně přihlížejí. 

Nedivím se, motivace lektorů pracovišť II typu je minimální.

• Možná by jsi měli tento systém zkusit lidi, co ho vymysleli......



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.
• Stáže jsou dobrá věc, obsahově mají příliš formálnosti a efektivita také menší.

• Dle zkušeností samotných školenců je až propastný rozdíl mezi pracovišti II. 

typu v přístupu. V rozmezí: tady stůj, dívej se, můžeš se ptát a my Ti občas 

něco řekneme až po - na tohle to je, takhle se to drží, zkus si to, teď to dělej 

to sám. U posledních školenců jsem záměrně předepsanou dobu štěpil tak, 

aby se podívali alespoň na 3-4 pracoviště



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Zbytečně dlouhá doba, levná pracovní síla pro velká pracoviště.

• Dle mého názoru je 2 měsíce až moc, ale záleží na typu nemocnice, čili větší 

flexibilita délky stáže by byla žádoucí, u větších nemocnice stačí krátká stáž 

na kardiochirurgii, hrudní chirurgii, chirurgii novorozenců a malých dětí a 

pobyt na lůžkovém oddělení + možná nějaké další speciality. Akreditovaná 

pracoviště AR II. navíc mnohdy suplují residenty své personální problémy.



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Problém je že z pohledu mladého lékaře je délka praxe na 1/2 roku 

adekvátní. Bohužel je to velký zásah do provozu oddělení, které znamená 

nepředstavitelné úsilí takové stáže zabezpečovat. Systém vzdělávání, měnící 

se za pochodu téměř již 13 let, považuji za katastrofální.

• doporučuji zkrátit délku stáže na 3 měsíce, kvalita a organizace zcela v 

pořádku



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Kvalita stáží je velmi dobré úrovni to je bez výhrad, délka stáží je velmi 

problémová vzhledem personální krizi na našem oddělení. Zkrácení nebo 

rozložení v průběhu vzdělávacího cyklu by bylo vhodnější a únosné.



Pokud máte jakýkoliv komentář ke kvalitě, 

délce a organizaci stáží na akreditovaném 

pracovišti AR II. typu, napište to prosím.

• Pro mladého lékaře ve specializační přípravě pobyt na akreditovanén

pracovišti 2.typu je naprosto žádoucí, doba 6 měsíců je cca adekvátní, 

samozřejmě je nutné zapojit stážistu do běžného provozu. Pro vysílající 

pracoviště, které je zpravidla personálně na hranici udržení potřebného 

chodu, je to spojeno s mnohými nároky především pro vedoucí lékaře, ale i 

další kolegy ( nikoliv pro příslušného personalistu v dané nemocnici...)


